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La política d’habitatge, amb la
lluita contra els desnonaments al
capdavant, ha estat un dels prin-
cipals eixos d’actuació de l’actual
govern de la ciutat des de la seva
arribada a l’Ajuntament. De fet, l’al-
caldessa Colau va estrenar el seu
mandat, ara fa un any i quatre me-
sos, presentant-se a Nou Barris per
fer de mediadora en un cas que im-
plicava cinc desnonaments. 

Més enllà d’aquell gest, però,
què ha canviat a Barcelona en re-
lació als desnonaments d’ençà
que Colau va arribar al poder? Des
del consistori, després d’un polè-
mic desnonament el passat 14 de
setembre que va acabar provocant
un xoc entre Colau i la Generali-
tat, van sortir a defensar l’endemà
la seva lluita contra els problemes
d’habitatge que té la ciutat. En una
compareixença per fer balanç de
les mesures aplicades contra els
desnonaments, l’alcaldessa Co-

lau i el regidor d’habitatge, Josep
Maria Montaner, van presentar
unes dades que assenyalen que en
els primers sis mesos del 2016 l’A-
juntament va doblar els casos de
desnonament atesos respecte del
mateix període de 2015. L’eina per
fer possible aquesta atenció ha es-
tat la Unitat Contra l’Exclusió Re-
sidencial (UCER), creada el pas-
sat mes de gener.

Així doncs, les xifres que mou
el govern municipal són les se-
güents: entre el gener i el juny del
2015 el llavors govern de Trias va
atendre 522 casos, mentre que en
aquest mateix període d’aquest
any se’n van atendre 1.278. Aques-
ta xifra, a més, supera els 1.092 ca-
sos atesos en tot el 2015.

MÉS DESNONAMENTS?
Aquestes xifres tenen una doble
lectura a l’hora d’analitzar la tas-
ca de l’actual govern. Demostren
que l’atenció i la lluita contra els
desnonaments ha augmentat,
però al mateix temps reflecteixen
que els desnonaments, no no-
més no s’han reduït, sinó que

han crescut.  Estem davant, doncs,
d’una paradoxa: aquest govern ha
augmentat la lluita contra els des-
nonaments però aquella frase de
Colau la nit de la victòria electoral,
quan va dir que “Barcelona no pot
esperar ni un minut més per aca-
bar amb els desnonaments”, no
s’ha fet realitat.

“És cert que podem estar da-
vant d’aquesta paradoxa perquè el
mercat no el podem controlar,
però ara garantim que ningú es
quedi al carrer”, explica Montaner
a aquesta publicació. I és que el
mercat de l’habitatge ha experi-
mentat canvis en els darrers me-
sos  i, actualment, el perfil dels des-
nonaments ha canviat: més del
90% són a causa de la impossibi-
litat de pagar el lloguer.

Precisament, el govern es
basa en aquesta realitat per de-
fensar una de les seves noves
apostes: aconseguir regular el
mercat privat de lloguer. Tot i que
per competències ho té compli-
cat, el consistori vol seguir la lí-
nia que ja segueixen ciutats com
Berlín o París, on, entre altres

mesures, existeix un barem de
preus recomanats. 

QUÈ HI DIU LA PAH?
La plataforma que ha liderat la llui-
ta contra els desnonaments, la
PAH, i que va catapultar Colau a
l’alcaldia, continua denunciant
que “en els últims dos anys l’e-
mergència habitacional a Barce-
lona ha continuat creixent”.

El seu portaveu, Carlos Mací-
as, afirma a aquesta publicació que
“l’arribada de l’actual govern ha
suposat un pas endavant però
encara queden moltes coses per
fer”. Macías destaca que “ara es fa
una mediació preventiva que no
es feia, es donen ajudes a les fa-
mílies que no poden pagar el llo-
guer i s’ha posat en valor la taula
d’emergència”, però insisteix que
“és urgent accelerar les sancions
als propietaris d’habitatges buits
i ampliar el parc públic de lloguer”.

En la mateixa línia que la PAH
es mouen a l’Observatori DESC,
una altra de les plataformes im-
plicada en les reivindicacions re-
lacionades amb l’habitatge. La

seva presidenta, Irene Escori-
huela, explica que actualment “hi
ha una sensació d’intermediació
que no hi havia abans”, però tam-
bé remarca que cal fer passos en-
davant en “la situació del parc de
lloguer públic, tot i que és com-
plicat perquè no s’ha treballat
prou en el cens”.

CRÍTIQUES DE L’OPOSICIÓ
Per la seva banda, el principal
grup de l’oposició, CiU, va retreu-
re a Colau després del polèmic des-
nonament de Sants que actual-
ment hi ha 10 desnonaments de
mitjana al dia, quan en l’anterior le-
gislatura eren vuit. El regidor con-
vergent Jordi Martí va recordar que
Colau va arribar a l’Ajuntament
amb la lluita contra els desnona-
ments com a bandera principal i li
va exigir que faci “autocrítica i es-
meni allò que no funciona”. 

Per la seva banda, el també
convergent Joaquim Forn va re-
cordar que Colau, abans d’arri-
bar a l’alcaldia, deia que els des-
nonaments es podien aturar
amb “voluntat política”.

Els desnonaments, a examen
» L’Ajuntament ha intensificat la lluita contra l’emergència habitacional, que lluny de reduir-se, creix

» La PAH valora el “pas endavant” de Colau però li reclama “sancions i ampliar el parc públic de lloguer”

Albert Ribas
BARCELONA

La lluita contra els desnonaments va ser una de les grans promeses electorals de Colau. Foto: Arxiu
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“Convocarem els ciutadans a les urnes
perquè permetin, amb el seu vot, la pro-
clamació de la independència”. Aquestes
paraules del president de la Generalitat,
Carles Puigdemont, resumeixen el nou
full de ruta pactat entre Junts pel Sí (JxSí)
i la CUP per poder culminar, diuen, el pro-
cés independentista amb èxit. I això pas-
sa, segons les resolucions que ja ha apro-
vat el Parlament, per un referèndum a la
tardor de l’any que ve i unes eleccions
constituents al 2018.

Concretament, els dos grups inde-
pendentistes han pactat impulsar una con-
sulta vinculant sobre la independència de
Catalunya com a “molt tard” al setembre
del 2017 –amb una “pregunta clara” i una
“resposta binària”–, i si l’opció indepen-
dentista aconsegueix més del 50% dels
vots favorables, fer unes eleccions cons-
tituents sis mesos després, és a dir, pels
volts del març del 2018.

Aquest és el recorregut que JxSí i la
CUP preveuen fer en els pròxims mesos,
si pot ser acompanyats de Catalunya Sí
Que Es Pot. Els ‘comuns’ es van abstenir
en la resolució sobre la consulta vinculant
i en van tirar endavant una de pròpia que
planteja un referèndum amb “reconeixe-
ment previ” internacional i efectes “jurí-
dics i polítics reals”. Sigui com sigui,
sembla que la distància s’escurça.

PACTAR EL CONTINGUT DEL ‘NO’
I és que, paral·lelament, també es de-
manarà a l’Estat que pacti el referèndum.
De fet, ja ho ha començat a fer el mateix
Puigdemont, el qual ha estès la mà als go-
vernants espanyols a omplir de contingut
el ‘No’ amb una contraproposta, com per
exemple una reforma de la Constitució o
una millora del model de finançament.

Ara bé, de moment la resposta del PP
ha estat la de sempre: “No, no i no”. L’“ab-
sència d'acord” amb el govern espanyol,
però, no farà decaure el “compromís po-
lític” amb aquesta consulta, avisen des de
JxSí i la CUP. “O referèndum o referèn-
dum”, sentencia Puigdemont.

» JxSí i la CUP pacten fer una consulta vinculant al setembre del 2017 i eleccions constituents al març del 2018
» Puigdemont s’obre a pactar amb l’Estat espanyol el contingut del ‘No’, però el mur del PP segueix intacte

Arnau Nadeu
BARCELONA

“Referèndum o referèndum”

DEBAT CIUTADÀ4Paral·lelament als
preparatius del referèndum, també s’im-
pulsarà el procés constituent, un debat
ciutadà a escala nacional sobre el futur
Estat català. Per fer-ho possible, Junts pel
Sí (JxSí) i la CUP han pactat crear abans
de dos mesos el Consell Assessor del Pro-
cés Constituent i una comissió de se-
guiment. El primer estarà format per ex-
perts que s’encarregaran d’assessorar el
procés, mentre que la segona vetllarà pel
seu correcte desenvolupament. 

En aquest sentit, es definirà el progra-
ma i el calendari de desplegament del pro-
cés en un termini de tres mesos i s’incor-
poraran als nou pressupostos –que s’estan
negociant– “els recursos financers neces-
saris” per a la seva realització. La voluntat

és que el procés constituent estigui enllestit
en el primer semestre de l’any que ve. 

I perquè així sigui, des del Parlament
s’encoratja els ajuntaments a impulsar els
debats constituents des de l'àmbit local,
“promovent la participació de la societat
civil”, així com a facilitar els “recursos i
espais propis” perquè es pugui dur a ter-
me un bon debat ciutadà. Una petició
que, en aquest cas, a banda de JxSí i la
CUP també compta amb el suport de Ca-
talunya Sí Que Es Pot.

El món local, doncs, haurà de ser clau
en aquesta etapa “culminant” del procés. Un
repte que ja han assumit, per exemple, des
de l’Associació Catalana de Municipis.
“Un procés constituent sense els ajunta-
ments seria un fracàs”, comparteixen.

El procés constituent
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Un diari plural

per @ModernetdeMerda

4On són les famílies

El Corte Inglés ha cedit davant
les pressions de l'homofòbia
organitzada i ha retirat el fa-
mós anunci en què apareixia
una família exercint de família.
Només han calgut uns quants
milers de signatures per tornar
a aquella Espanya grisa en què
l'Església, a través de les seves
innombrables ramificacions,
gestionava l'evolució moral de
l'espècie.

És trist que encara tinguem
les conviccions tan febles. I és
encara més trist que qui ens les
acabi d'afeblir sigui una ròne-
ga escala de veïns com Hazte
Oír. Però en aquest article no
pretenc parlar d'aquesta pobra
gent ni sumar-me a la meres-
cuda condemna a El Corte In-
glés per haver caigut en la
temptació de retrocedir als
anys de la seva creació. Més
aviat m'agradaria destacar un
fet que, veient el desenllaç final
de l'assumpte, pot semblar que
no mereix en cap cas ser des-
tacat. Però no deixa de ser im-
portant, de veritat. I és que El
Corte Inglés va decidir en el seu
moment fer un anunci en què
hi aparegués una família ho-
moparental.

És important. En un país en
què aquest tipus de famílies,
com totes les altres que no

formen part de la mal anome-
nada normalitat, són total-
ment invisibles, no és menor
que una gran marca decidís
contribuir per un moment a
normalitzar les coses (tot i l'er-
ror dramàtic posterior). Pels
motius que sigui, fins i tot si és
per treure'n un profit marque-
tinià o econòmic, és clau que la
societat real sigui real també a
les nostres televisions, a les
ràdios, als panells del metro o
als diaris. I algú allà dalt, al-
guna ment preclara d'El Corte
Inglés, va decidir fer visible
aquesta realitat tirant endavant
l'espot en qüestió. 

Malauradament, però, de-
cisions com aquesta no tenen
continuïtat. Es tracta de casos
aïllats. Casos aïllats que, a so-
bre, corren el risc de ser auto-
censurats immediatament. On
són, les famílies homoparen-
tals, en el món publicitari? On
són les monoparentals? On
són les realitats que s'escapen
de la majoria o de la tradició?
Per què la publicitat encara
no és capaç d'incorporar-ho
amb tranquil·litat? Bé, proba-
blement perquè calculen que
entrar en aquesta espiral de
normalitat i de segle XXI els
podria perjudicar quant a ven-
des. I, si calculen això, és per-

què qui té el problema gros és
la societat, en conjunt; una
societat que encara ha de tra-
vessar moltes fronteres men-
tals. Massa.

Tot plegat acaba sent un
peix que es mossega la cua. La
publicitat continuarà sense
mostrar aquestes realitats per
por a conseqüències negati-
ves; però, a la vegada, si sectors
amb un poder de persuasió
tan gran com el publicitari no
aprofiten per educar en aquest
sentit, és complicat que les so-
cietats acabin canviant a curt
termini. Perquè no tot passa
per l'educació convencional;
l'impacte dels grans mitjans i
de les grans empreses és tam-
bé transcendental en la trans-
formació moral d'un país.

En definitiva, tot això cos-
tarà. Costarà molt. Encara no
són bons temps per a la nor-
malització de les diversitats fa-
miliars. Aquesta setmana, sen-
se anar més lluny, una petita
espurna d'esperança amb for-
ma d'anunci publicitari ha
acabat apagada pel temor a
quatre nostàlgics d'Atapuerca.
Imagineu la quantitat ingent
de pedra que caldrà picar
abans que puguem dir que vi-
vim en un país avançat, divers
i, per fi, normal.

4Res a celebrar
per Jordi Lleal 

Si revisem el passat de milers
d’anys de la història, els po-
bles i nacions han dirimit els
seus interessos a sang i fetge.
Qui més qui menys, té les se-
ves vergonyes en els fets dels
avantpassats. Els catalans
també les tenim, com ara les
campanyes dels almogàvers
per Grècia, de trist record
encara avui, quan etziben una
maledicció “Així t’arribi la
venjança catalana” i pels al-
banesos, el terme “Katala”
vol dir monstre. Negrers ca-
talans que es feren rics amb el
negoci de vendre milers d’a-
fricans als mercats de les
Amèriques. 

Els fets d’abans no es po-
den judicar amb l’ètica i les
lleis actuals, és un error, però
tampoc no ho podem justifi-
car avui. Es tracta de la cele-
bració del “Dia de la Raza” en
temps de la dictadura fran-
quista, reconvertida amb una
pàtina democràtica i amb un

sentit paternalista en el “Dia
de la Hispanidad“ en què els
estats d’Hispanoamèrica ho-
menatgen a qui els va portar
la civilització a cops d’espasa
i sant cristo gros, que fou el
reino de Castilla. Ara, aneu a
qualsevol fill de la Madre Pà-
tria i digueu-li si volen tornar
a ser colònia d’Espanya, la
resposta ens la podem ima-
ginar, oi? Ja no dic, si ho feu
a Portugal, al Marroc, a Gui-
nea, o al Sàhara, que foren
províncies espanyoles. I pre-
gunteu-ho a Gibraltar, on en
podeu sortir escaldats. Avui,
ja només s’atreveixen a dir-ne
“Fiesta Nacional”, quan hi ha
ajuntaments i associacions
que es neguen a celebrar-ho,
declarant-lo dia laborable.
Millor serà deixar-ho córrer i
no celebrar res, per no re-
moure més els sentiments
d’indignació i de ràbia dels ca-
talans, que continuem sent
tractats com a una colònia.

Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

#TrumpMasclista

@andreuclaret: El populisme també fa
estralls als EUA. Donald Trump guanya 7
punts després d'un debat on es va
mostrar indocumentat, groller i masclista.

#Badalona12-O

@capdegab: La desobediència quoti-
diana en què alguns insisteixen és impos-
sible i inútil. La bona és la que es fa de cop
i una única vegada.

#NouIntent

@gerardotc: Es muy raro que el Rey vaya
a hacer una ronda de consultas sabiendo
que los de la gestora del PSOE todavía no
tienen decidido nada. ¿Verdad?
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Parlen els
veïns

Anna
“Crec que més enllà
del que alguns pu-
guin interpretar,
l’estàtua és un punt
de coneixement.
Tothom sap on és,
és un punt de tro-

bada i no crec que hi hagi ningú que no
conegui la història de Colom. M’agrada
que l’estàtua continui on és.”

David
“Molt valenta i ne-
cessària, perquè és
una proposta que
no dóna vots, tot el
contrari. A banda,
crec que és molt ne-
cessari per una

qüestió de dignitat i de memòria histò-
rica. A la ciutat i a Catalunya encara hi ha
molts records a esclavistes.”

Teresa
“Demanar que tre-
guin l’estàtua és una
tonteria perquè, tot
i que es van fer mol-
tes coses malament,
el fet del descobri-
ment va ser impor-

tantíssim i ha aportat moltes coses. Al cap
i a la fi només rememora la partida de Co-
lom i és important que això es recordi.”

Samuel
“És important que
hagi sortit que no.
Entenc que la CUP
ho demanés, però
l’estàtua forma part
de la nostra memò-
ria i és una figura

coneguda de la ciutat i del país. Crec que
col·locar una placa per donar a conèixer
tota la història és una bona decisió.”

Què et sembla la proposta de la CUP que demanava retirar l’estàtua de Colom?
per Pau Arriaga

Un diari obert

4Aquesta és la qüestió
per Ramon Masvidal 

Està a punt de sortir una nova sen-
tència del Tribunal Constitucional
(TC), en aquest cas la que fa referèn-
cia a l’aprovació per part del Parla-
ment de Catalunya de prohibir la ce-
lebració de curses de braus al territori
català.

Una més d’una llarga sèrie de
qüestions que han anat a parar a
aquest tribunal i que en la seva tota-
litat sempre ha emès sentències con-
tràries als interessos de Catalunya,
dels catalans i, per extensió, a tots els
ciutadans que viuen al territori.

Per començar, cal recordar que els
Tribunals Constitucionals que exis-
teixen en altres països civilitzats són
òrgans consultius que dirimeixen di-
ferències en l’aplicació de les Lleis i
que no dicten sentències, sinó la seva
opinió sobre qui té la raó i, si és el cas,
una recomanació perquè es modifiqui
la Llei que ha donat el motiu de con-
trovèrsia.

El TC espanyol, a més de dictar
sentències d’obligatori compliment,
ara també se’l vol dotar de poder san-
cionador, o sigui, que dicti penes
contra les persones o institucions
que segons el seu criteri no han in-
terpretat o aplicat correctament “la le-
gislación vigente”, sense entrar mai a
qüestionar si aquestes Lleis són del tot
correctes i/o modificables.

Les persones o institucions cata-
lanes reiteradament perjudicades per
les sentències del TC carregen contra
aquest Tribunal les crítiques a les se-
ves decisions. Que si manca d’impar-
cialitat, que si és el braç legislatiu del
govern central -o sigui, el que el govern
central no aconsegueix convèncer per
la via política, ho imposa per la via del
TC-, que si la filiació política d’al-
guns dels seus membres, etc., etc.

En canvi, des del poder central ar-
gumenten que els catalans ens quei-

xem del TC perquè les sentències
ens són desfavorables i que, si fos a
l’inrevés, no diríem res. I afegeixen
que el TC treballa molt bé, ja que fo-
namenta les seves sentències en “la le-
gislación vigente”.

O sigui, apliquen el principi que
tot el que és legal és bo i és el correc-
te, sense qüestionar en cap moment
si les Lleis actuals són del tot bones
o modificables. Aquest és un princi-
pi bàsic dels règims totalitaris per tal
de mantenir el poder indefinida-
ment, però no vàlid per una autènti-
ca democràcia on les decisions ema-
nades de les urnes, l’alternança en el
poder i les resolucions dels Parla-
ments escollits, fan modificar les
Lleis adaptant-les a la voluntat po-
pular.

Seguint aquest criteri que tot el
que és legal és bo i és correcte es van
regir tots els règims totalitaris, tan de
dretes com d’esquerres. I, per tant,
tots els crims i les barbaritats que van
practicar eren legals. No cal anar
molt lluny per trobar exemples. En
canvi, són totalment reprovables
des del punt de vista ètic i moral,
però “la legislación vigente” encara
no ha fet res per jutjar i condemnar
aquells fets.

Aquesta és la qüestió, “la legisla-
ción vigente”, un conjunt de Lleis fe-
tes a corre-cuita i amb la pressió
dels poders de la dictadura que por-
ten “vigentes” en la seva majoria ga-
irebé tant temps com van durar les del
franquisme (gairebé 40 anys) i no es
veu cap signe de voluntat de canvi.

Només hi ha una manera de treu-
re’ns aquest “gran hermano” que ens
guia i ens controla a tota hora, de ve-
gades inclús amb mètodes no gaire
ètics. Un nou Estat i una nova legis-
lació feta amb la voluntat popular,
aquesta és la qüestió.

Hi ha temps per poder analitzar la
derrota a la Lliga contra el Celta fins
que arribi el pròxim compromís ofi-
cial del Barça. Jugadors i cos tècnic
farien bé de reflexionar al voltant de
la situació de l’equip, que en 7 jor-
nades ha deixat escapar ja 8 punts,
i no donar massa importància a les
veus que assenyalen Ter Stegen com
el màxim culpable del correctiu re-
but a terres gallegues. És obvi que el
seu error en el quart gol rival, just
quan els seus companys es trobaven
en plena reacció i veien a prop la pos-
sibilitat d’empatar o fins i tot gua-
nyar, va ser decisiu. I també és clar
que l’alemany va pecar d’un excés de
confiança inadmissible, com ell ma-
teix va reconèixer de seguida. Però la
necessària anàlisi que cal fer ha d’a-
nar més enllà. No és just deixar-lo tot
sol com a únic blanc de les crítiques,
si bé com a porter ja està avesat a
aquesta exposició unipersonal davant
de l’opinió pública.

Primerament pensem en les ro-
tacions fruit d’una, enguany, planti-
lla més àmplia que hauria de per-
metre dosificar millor als jugadors
durant la temporada. Probablement
Luis Enrique no ha escollit bé fins ara
els moments per dur-les a terme, i al-
hora ha introduït massa canvis de
cop, desequilibrant d’aquesta manera
l’equip en diverses ocasions (espe-
cialment el dia de l’Alabès a casa, i
també a Balaídos). També s’hauria de
posar el focus en el migcamp blau-
grana. Les absències puntuals de
pesos pesants com Rakitic i Iniesta,
a causa de lesions o rotacions, jun-
tament amb la manca d’automatis-
mes de futbolistes nous com André
Gomes, estan resultant importants. 

Però potser el factor més relle-
vant a hores d’ara és el mal moment
de Busquets. Acostumats com ho es-

tem, que sempre compleixi escru-
polosament en la seva posició de mig
centre, el de Badia no està tenint un
bon començament de temporada. I
l’equip ho nota moltíssim. Ell sem-
pre corregeix qualsevol errada en zo-
nes perilloses amb una fredor im-
pagable, però actualment no està fi
i això facilita un desequilibri que els
oponents aprofiten per a l’intercan-
vi de cops. En aquest terreny el
Barça no s’hi sent a gust, perquè és
un conjunt parit per a governar els
partits. 

Massa pèrdues de pilota inne-
cessàries, constants anades i torna-
des, i manca d’associació col·lectiva.
En atac, evidentment s’està notant
que Messi no hi és, i que Neymar no
acaba d’assumir amb eficàcia el rol
de líder ofensiu que sempre ostenta
l’argentí. Suárez, al seu torn, s’està
mostrant una mica irregular. I clar,
si la davantera i la mitja estan flui-
xes, la zona defensiva (porter inclòs)
es troba sovint massa exposada. Ni
l’immens moment de Piqué ho pot
dissimular.

Amb tot aquest panorama, no
preocupant però sí digne de reflexió
ara que encara hi ha marge de ma-
niobra, la figura de Ter Stegen apa-
reix com una peça imprescindible en
l’engranatge. La seva personalitat
l’ha de fer superar aquest monu-
mental error comès a Vigo, i tornar
a ser un porter segur i infranqueja-
ble.  Si l’equip encara no gira rodó
aquesta temporada, només ens fal-
ta que el porter cometi excessos de
supèrbia. No cal estigmatitzar nin-
gú. També recordem greus errades
de Valdés en els seus primers anys
al Barça. Però sí que és imperatiu
que el porter jugui amb seny, si no
donem un avantatge extra als nos-
tres contrincants.

4El pecat de Ter Stegen
per Sergi Villena

@silviofalcon: L'ex-cap de la Casa Reial
acusat per les targetes Black s'equivoca i
entra a la sala on s'està jutjant la Gürtel.
Ai, ai, ai...

@JordiGraupera: El problema de la pos-
tura de @SantiVila és que tot aquest
dibuix és fals i no pas pluralista, sinó
jeràrquic i localista espanyol.

@CristianSeguraA: Parece ser que el na-
cionalismo español ha vuelto a hacer el
imbécil por encima de sus posibilidades.
#Piqué.

Opinió en 140 caràcters
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Ciutat Vella

Els veïns ja veuen el turisme
com el segon problema

ENQUESTA4La recent Enques-
ta de Serveis Municipals feta
per l’Ajuntament ha determinat
que els veïns de la ciutat consi-
deren que el turisme és el segon
problema que pateix Barcelona
-un 8,1% el cita com el principal
problema-, només per darrere de
l’atur i les condicions laborals i
empatat amb la circulació i el
trànsit. En el cas de Ciutat Vella,
aquesta percepció s’enfila, ja
que el 14,6% de veïns del dis-
tricte el veuen com el principal
problema. Només la inseguretat,
que a Ciutat Vella és el que més
preocupa els veïns -un 20,6%
dels enquestats així ho diuen- es
troba per damunt del turisme.

Si es miren les xifres en l’àm-

bit dels barris, en dos dels quatre
el turisme apareix com el pro-
blema més denunciat pels veïns.
Són el Gòtic i la Barceloneta, on
un 22,6% i un 34,9% dels veïns,
respectivament, situen la massi-
ficació turística com el principal
problema. Al Raval i a Sant Pere,
Santa Caterina i la Ribera el
principal problema veïnal és la in-
seguretat. En el cas d’aquest úl-
tim barri, el turisme és el segon
problema, mentre que al Raval no
apareix entre els tres primers, ja
que el segon i tercer problema
són els sorolls i la neteja.

Al conjunt del districte, des-
prés de la inseguretat i el turis-
me, el tercer problema és, segons
els enquestats, el soroll.

TURISME4El Convent de Sant
Agustí acull els dies 14 i 15 d’oc-
tubre el festival VILAMON, una
trobada on experts europeus i de
l’àmbit mediterrani tractaran de
buscar solucions als efectes cau-
sats pel turisme urbà de masses.

Aquest festival de turisme res-
ponsable té com a objectiu sensi-
bilitzar la ciutadania sobre la ne-
cessitat de viatjar amb responsa-
bilitat i reflexionar sobre els di-
versos conceptes de viatge, a tra-
vés de l’organització de confe-

rències, debats i activitats culturals.
En aquesta línia, aposta per trans-
formar la manera de viatjar de la
gent i com s’entenen els viatges a
través de fer participar persones
de totes les edats en tallers, taules
rodones, conferències i activitats
culturals.

En paral·lel, el festival també
vol posar al damunt de la taula
com els fenòmens de la immigra-
ció i dels viatgers, que generen un
moviment global, poden empèn-
yer  la ciutadania a actuar en

l’àmbit polític, social, cultural,
econòmic, així com a explorar
aquests dos moviments tan trans-
cendentals com a fenomen global
de la societat moderna.

El festival també organitza
activitats com el Fòrum Social, un
taller sobre ciutat i turisme amb
la participació d’agents socials i la
Fira VILAMON, que mostrarà
les alternatives d’oci i turístiques
amb valors de respecte al medi
ambient, la diversitat humana, les
cultures i economies locals.

Inversió | Cinc obres es finançaran amb la taxa turística
L’Ajuntament va anunciar a principis de mes que els últims 2,17 milions d’euros recaptats

a la ciutat en concepte de la taxa turística es destinaran a set projectes, cinc dels quals 
són al districte. Per partida econòmica destaca la pavimentació i millora del mobiliari

urbà del passeig Joan de Borbó, entre els carrers Doctor Aiguader i Maquinista.

La Rambla és un dels grans punts turístics del districte. Foto: Cyntia Motta

Un debat necessari

La plaça Reial, destí de molts turistes. Foto: Sebastian Schreiber

Dit i fet, tot i que amb cert retard.
“La idea és començar a revisar el
Pla d’Usos a la primavera”, anun-
ciava la regidora del Districte,
Gala Pin, en una entrevista a Lí-
nia Ciutat Vella fa un any. Ara, fi-
nalment ha arribat el dia. L’A-
juntament ha suspès la concessió
de llicències d’activitats de públi-
ca concurrència a tot el districte,
un primer pas “necessari i res-
ponsable”, diu Pin, per poder co-
mençar la revisió del Pla d’Usos de
Ciutat Vella. Des de CiU, però, ja
s’han afanyat a criticar que “el que
fan és aturar-ho tot per generar de-
creixement econòmic”.

Sigui com sigui, la moratòria
tindrà vigència durant un any,
prorrogable a un més, i per pri-
mera vegada se suspenen les lli-
cències d’activitats de serveis d’in-

formació turística, d’emmagat-
zematge de petites mercaderies
com equipatges o de botigues
d’exposició, venda o lloguer de bi-
cicletes o vehicles de mobilitat per-
sonal amb motor, entre d’altres.

En un comunicat, l’Ajunta-
ment assegura que la revisió del
Pla d’Usos, que es vol fer “de ma-
nera participada amb tots els
agents implicats i els grups mu-
nicipals”, té dos objectius: ordenar
les activitats per tal de poder li-
mitar les que generen impactes ne-
gatius als barris i potenciar-ne d’al-

tres que ajudin a dinamitzar l’en-
torn i que afavoreixin la diversitat
econòmica i comercial del districte. 

Pel que fa a l’oci nocturn i els
efectes perjudicials per al descans
dels veïns, l’Ajuntament detalla
que una de les principals línies de
treball del nou Pla d’Usos serà
precisament la de trobar fórmu-
les per tal de pal·liar-ho. És per
això que el consistori ja ha enca-
rregat un estudi que permeti ava-
luar quin és l’impacte que tenen
les molèsties generades pel soroll
en la salut de les persones.

La moratòria afecta tot el districte i pot durar fins a dos anys. Foto: Arxiu

Suspensió de llicències a tot el
districte per fer el nou Pla d’Usos
» La moratòria tindrà vigència durant un any, prorrogable a dos
» CiU diu que “ho aturen tot per generar decreixement econòmic”

Redacció
CIUTAT VELLA
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Les flors envaeixen la Rambla
per celebrar la Festa del Roser 
TRADICIÓ4Entre els passats dies
7 i 13 la Rambla es va omplir de
flors durant la celebració de la 54a
edició de la Festa del Roser. Els
Amics de la Rambla, després d’i-
naugurar l’any passat aquesta
aposta visual, van ser els enca-
rregats de tornar-ho a organitzar.

Des de la plaça de Catalunya
fins a Colom, una vintena d’espais
i edificis d’aquesta avinguda es
van guarnir amb flors gràcies a les

creacions de diversos artistes lo-
cals i escoles d’art floral -Escola
d’Art Floral i Paisatgisme de Bar-
celona i de l’Escola d’Art Floral i
Disseny de Jardins de Catalunya-
que van col·laborar amb institu-
cions, veïns i comerciants.

També es va celebrar una xe-
rrada el musicògraf i historiador
de l’art Albert Ferrer Flamarich  i
un concert de la cantautora  Ju-
dit Neddermann.

La Barceloneta diu adéu
a onze dies de Festa Major

CELEBRACIÓ4El barri de la
Barceloneta es va acomiadar de
la seva Festa Major el passat dia
5 d’octubre després d’onze dies
intensos de celebracions.

La celebració va arrencar el
dia 25 amb el tradicional pregó,
protagonitzat pel pare Manel i
sor Pilar. Dos dies més tard va
arribar el torn de la cercavila del
Canó de la Barceloneta i del co-
rrefoc, mentre que el dia 1 el pro-
tagonisme va ser pels versots in-
fernals de Sant Miquel, que van
començar amb una cercavila de
bestiari. La Festa Major es va
acabar el passat dia cinc amb
una desfilada de banderes a cà-
rrec de la Coordinadora de Co-

rals del barri i els focs artificials
del passeig Marítim. Tot plegat
va anar acompanyat de coca i
rom cremat.

CARRER DELS PESCADORS
Enguany la Festa Major de la
Barceloneta va tenir una absèn-
cia destacada, la del carrer dels
Pescadors. Des del 1989 els veïns
de Pescadors havien organitzat
una festa al seu carrer, però
aquest any van decidir no fer-ho.

D’altra banda, una de les
novetats d’aquesta edició va
ser l’estrena del capgròs d’Hi-
lari Salvadó, veí del barri que
va ser l’alcalde republicà de la
ciutat de 1937 a 1939.  

El Ple de l’Ajuntament va rebut-
jar el passat divendres 30 de se-
tembre la proposta de la CUP-
Capgirem Barcelona que dema-
nava la retirada de l’estàtua de
Colom. PSC, CiU, C’s i PP hi
van votar en contra, mentre que
Barcelona en Comú i ERC es
van abstenir. 

El primer tinent d’alcalde,
Gerardo Pisarello, va defensar
que el seu govern vol apostar per
potenciar la memòria anticolonial
però va afegir que això no ha de
significar que es retiri l’estàtua de
Colom. Al mateix temps, Pisare-
llo va apuntar que no està des-
cartat col·locar alguna placa al cos-
tat de l’estàtua que incorpori una
“reflexió colonial”.

La proposta de la CUP, feta
uns dies abans de la celebració del
Ple, va aixecar força polseguera
entre l’oposició. El regidor de
CiU Joaquim Forn va assegurar
que es donaria “un missatge de
certa frivolitat si la principal pre-
ocupació és l’estàtua de Colom”,
mentre que des de Ciutadans es
va qualificar de “ridícula i absur-
da” la iniciativa. El PP, a través del

seu cap de files, Alberto Fernán-
dez Díaz, va anar una mica més
enllà i va assegurar que a la CUP
“només li falta demanar la re-
conversió de l'estàtua de Colom
per una de Kim Jong-un assen-
yalant Ítaca”. Per la seva banda,
des d’ERC  van apostar per fer
“un estudi històric de la icono-
grafia que acompanya la base
del monument de Colom”.

MILLORAR LA IL·LUMINACIÓ
El debat generat per la proposta
de la CUP també va provocar la
intervenció de l’associació Amics
de la Rambla. En una entrevista
a BTV ràdio, el seu president, Fer-

mí Villar, va qualificar “d’inne-
cessària” la proposta de la CUP i
va voler deixar clar que la Ram-
bla “té moltes altres prioritats”. 

A banda de rebutjar la pro-
posta dels cupaires, Villar va ex-
plicar que des de l’associació con-
sideren que caldria il·luminar
l’estàtua cada vespre, i no només
els caps de setmana i festius.

PINTADES
L’estàtua de Colom, tal com va
publicar El Periódico, va apa-
rèixer el passat dia 11 amb pin-
tades contra la celebració del Dia
de la Hispanitat on es podia lle-
gir “12O, res a celebrar”.

L’estàtua de Colom data del 1888. Foto: Arxiu

El Ple rebutja retirar l’estàtua de
Colom com demanava la CUP

Redacció
EL RAVAL
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Cal consens amb el comerç
» La Fundació lamenta que el consistori no tingués en

compte l’opinió dels botiguers per fer el Dia sense cotxes

EDITORIAL/ Les dues últimes setmanes han
estat, per utilitzar un eufemisme, dinàmiques
pel que fa a iniciatives de diferents adminis-
tracions que han afectat el comerç. La pri-
mera va ser el 22 de desembre en el Dia
Sense Cotxes, quan es van tancar 58 carrers a
la ciutat. Des de la Fundació Barcelona Co-
merç estem d’acord amb les altres entitats
que van publicar un comunicat dient que si
bé és positiu per a Barcelona començar a virar
cap a un model més sensible amb el medi
ambient, també és cert que abans de tancar
els carrers s’hauria de posar a disposició eines
i espais alternatius on deixar els vehicles.

A part d’això, en el comunicat també es
va deixar clara la posició del comerç sobre el
fet que el Dia Sense Cotxes se celebrés en un
dia laboral: l’any passat es va celebrar en un

de festiu i les afectacions van ser menors. A
més, el fet que a diferents carrers es tan-
quessin en horaris diferents també va com-
plicar la mobilitat. L’objectiu del document
és mostrar al consistori que tot i que estem
d’acord en la disminució de l’emissió de
gasos contaminants, s’hauria d’haver tingut
en compte l’opinió dels representants del co-
merç i la restauració, i s’hauria d’haver fet
amb antelació per tal d’obtenir més infor-
mació sobre la jornada i dels carrers afectats.

El segon tema que va provocar la nostra
reacció immediata va ser l’anunci, per part de
la Generalitat, de la publicació de l’avantpro-
jecte de Llei del Comerç catalana. En cap mo-
ment el text es va consensuar amb els
botiguers, si bé és cert que se’ns va informar
sobre les línies mestres de l’avantprojecte du-

rant la presentació de la Junta, i que, un cop
publicada la notícia, es va demanar l’avant-
projecte a la Generalitat per tal de llegir-lo i
donar l’opinió, però el text no ens ha arribat. 

Un dels temes més delicats és la liberalit-
zació dels períodes de Rebaixes, no limitant-
les a dos moments a l’any. A diferents mitjans
es deia que aquesta era una postura com-
partida pel comerç, cosa que no és certa: res-
pectem l’argument sobre l’augment de tràfic
en els comerços d’afluència massiva si s’ex-
pandeix el període de Rebaixes a més de dos
cops, però pel comerç de proximitat, que no
té la capacitat de reduir preus en més oca-
sions que les citades, aquesta implementa-
ció pot ser perjudicial, ja que reforçaria la
tendència a desviar els clients cap a superfí-
cies amb més capacitat de reduir preus que

el comerciant de proximitat, empitjorant la
ja complicada situació d’aquests negocis.

Des de la Fundació, conscients que no
podem oposar-nos a la normativa i compro-
metent-nos a seguir-la, proposem que el
terme “Rebaixes” es dissociï de qualsevol altre
període que els productes es venguin sota
descomptes especials utilitzant, en aquests
casos, paraules com “Promoció”, “Des-
compte”, “Preu especial”, ja que considerem
que la càrrega psicològica implícita en el mot
“Rebaixes” ajuda al petit comerç a tenir pics
de vendes en dos períodes de l'any, vitals per
nosaltres. Una depreciació del terme  podria
reduir encara més les possibilitats de creixe-
ment i desenvolupament del nostre model
de comerç. Un cop rebem l’avantprojecte
farem més comentaris al respecte. 

» Pel que fa a l’anunci de la nova llei de comerç, 
l’entitat reitera que s’ha de fer valdre el terme ‘Rebaixes’

L’Entrevista pàg 13
J. C. Molinero (Mossos): “La percepció
de seguretat ha millorat gràcies a la 
complicitat ciutadana i del comerç”

Dinamització pàg 12
El cicle BCN Moda al carrer
reprèn la seva activitat aquest
mes amb quatre desfilades
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Parlem de comerç

El cicle de passarel·les urbanes BCN Moda al Carrer reprèn la seva activitat aquesta tardor 
amb quatre desfilades a Cor d’Horta i Mercat, l’Eix Maragall, l’Eix Sant Andreu i Coreixample

La moda torna al carrer

PROPOSTES/Què volem que sigui Barcelona? Quin mo-
del de ciutat volem? Aquesta és la pregunta que ens hau-
ríem de fer tots, tant els ciutadans com els polítics que
governen la nostra ciutat. Quan tinguem la resposta, po-
drem definir Barcelona.

Des de Coreixample creiem que hauríem de cons-
truir d’una forma lògica i coherent,  i visualitzar-ho  d’u-
na forma global, per a després, treballar les petites ac-
tuacions, tal com marquen les normes d’aprenentatge:
“de les coses grans a les coses petites”.

Què volem dir amb això? Si volem reduir el transit
que ocasiona problemes de salut per la contaminació
i el soroll,  podríem  crear una zona d’aparcaments a les
rodalies de Barcelona que fos ben comunicat amb el cen-
tre de la ciutat i les serves arteries. I si volem que la gent
hi arribi ens fa falta un bon servei de trens de rodalies,
que a més són ideals perquè ens deixen al centre de Bar-
celona. De què serveix crear superilles i zones pacificades
per treure cotxes de la ciutat si no resolem el problema
principal? Les superilles és un pensament en petit, que
seria el mateix que posar-hi un pedaç.

Posem un exemple en el cos humà. Si tenim un pro-

blema cardíac, aquest problema se’ns traslladarà al cos.
La solució no és resoldre els problemes del cos, sinó el car-
díac. Actuar sobre la causa i no sobre les conseqüències. 

Hi ha molta gent que ha hagut de marxar de la ciu-
tat a causa de l’augment dels preus de l’habitatge. Bar-
celona no és una ciutat dormitori, és una ciutat de ne-
goci, de treball, d’estudis, és una ciutat viva i és un cen-
tre neuràlgic dins del territori. Però molta d’aquesta gent
continua treballant aquí, amb el que ha empitjorat el pro-
blema de la mobilitat. Una persona pot trigar 45 minuts
a desplaçar-se de casa a la feina en cotxe. En transport
públic, segons el dia, pot arribar a ser el doble, restant
temps de la família, l’oci o el descans. Això és incoherent.

Pensar d’allò gran a allò petit seria pensar en un mi-
llor pla d’habitatge destinat a les persones que hi resi-
deixen, ja que al final, els que sembla que troben pisos
sense problemes són els turistes. Què volem per a la ciu-
tat, una ciutat de gent que hi viu o de gent que hi ve?

Tota aquesta gent que ha marxat de la ciutat, on fa
ara les seves compres? Doncs a les  grans superfícies, ja
que hi tenen més fàcil accés per la seva ubicació i tenen
resolt el tema del de l’aparcament. Què aporta una gran

superfície? Un augment de metres quadrats comercials
concentrats en una mateixa ubicació. I el fet que hi hagi
aquest nou espai augmenta la varietat de productes o
són sempre els mateixos operadors, que es veuen obli-
gats a ser també aquí, reduint la diferenciació i no donant
opció perquè s’hi pugui establir un comerç local, que mai
pot assumir els costos que representa un espai així.

Per nodrir-se  de personal qualificat, la gran super-
fície utilitza personal format als comerços de proximitat,
per tant, cada obertura significa una ferida en el talent
de les botigues de la ciutat, que han de tornar a formar
personal, amb el temps i el cost que representa.

Xavier Llobet, president de Cor Eixample

Què volem que sigui Barcelona?
Cal visualitzar-ho de forma global

DINAMITZACIÓ/ La tardor torna a ser
aquí i, amb ella, la possibilitat de veure
les noves tendències de moda que ofe-
reixen diferents eixos comercials de la
ciutat. Enguany hi ha canvis a les passa-
rel·les: per primer cop, cada eix comer-
cial personalitza la seva com més li
agradi i l’adapten al seu entorn. 

En concret, dos eixos comercials es
desmarquen amb espectacles comple-
tament diferents: l’Eix Sant Antoni ba-
sarà la seva passarel·la en musicals i a
més inclourà balls tradicionals xinesos i
hindús, mostrant així la capacitat d’inte-
gració del comerç de la ciutat. A l’altra
banda de la Gran Via, Coreixample inspi-
rarà la seva passarel·la en un conte i la
desfilada estarà basada en una història
molt vinculada al barri. Els altres dos

eixos comercials, Cor d’Horta i Mercat i
Eix Maragall han optat per una passa-
rel·la més tradicional però no per això
menys original, amb la presentació de
les millors ofertes de les seves botigues.

Però són més els detalls que diferen-
ciaran aquestes passarel·les de les ante-
riors: la infraestructura canvia, fent
possible la visualització dels i les models
des de tots els angles del carrer; milloren
la il·luminació, el so i el vídeo amb cà-
meres estàtiques que mostraran tot el
que s’està duent a terme sobre la passa-
rel·la en tot moment. 

A més enguany també s’aposta pel
talent jove: el primer passi de totes les
passarel·les el realitzaran models que
estan estudiant en escoles de moda i
joves dissenyadors emergents que tin-

dran en les passarel·les dels nostres eixos
una plataforma per a poder mostrar les
seves creacions davant un públic entre-
gat i de casa. 

La primera cita la tenim el dia 1 d’Oc-

tubre a Cor d’Horta i Mercat; la seguei-
xen l’Eix Maragall, el 15 d’Octubre; Sant
Antoni, el 21 d’Octubre i Coreixample el
dia 27. Totes a partir de les 20.30 del ves-
pre. Us hi esperem a tots!
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ENTREVISTA/ Fill de botiguers, el comissari
Joan Carles Molinero, cap de regió dels Mos-
sos d’Esquadra a Barcelona, té un coneixe-
ment profund de la realitat social i comercial
de la nostra ciutat i, a més, és d’aquelles per-
sones que et fan sentir còmode i amb les
quals es percep que la millora i el canvi són
possibles.

Es van assolir els objectius del programa
Grèvol l’any passat?
La passada campanya de Grèvol va ser molt
positiva per diferents aspectes. Un és per l’aug-
ment de la col·laboració del teixit associatiu
de la ciutat. Això ens satisfà i ajuda  perquè
els resultats hagin estat bons. Vam tancar la
campanya a mitjans de gener amb un des-
cens dels fets delictius durant Nadal, per tant,
els objectius es van assolir amb 300 fets de-
lictius menys, un resultat satisfactori.

Hi haurà canvis enguany al dispositiu?
El Grèvol és el mateix a tot Catalunya. Cada
any intentem millorar les coses, per exemple
fa 3 anys vam ampliar el termini, a petició del
teixit comercial de Barcelona, agafant una part
de la campanya de Rebaixes. Una altra de les
innovacions és la incorporació, fa un parell
d’anys, dels gremis i tipus de comerç “nou-
vinguts”, tal com els anomenem, al procés de
Grèvol. Aquest any encara estem determinant
quin tipus de comerç es podria incorporar. So-
bre la taula hi ha les botigues de “Tot a 1 euro”. 

Ha dit que el període del Grèvol es va am-
pliar fins a la primera part de les Rebaixes.
Per què no s’amplia a la totalitat?
Des de la prefectura de la policia, màxim or-
dre de gestió dels Mossos d’Esquadra, ens arri-
ba el criteri d’aplicació de qualsevol disposi-
tiu. Aquest criteri, pel Grèvol, arriba des del pe-
ríode de Reis fins al següent cap de setma-
na de Rebaixes, quan tanquem la compta-
bilització per analitzar-ne els resultats. Això no
vol dir que durant les setmanes següents no
hi hagi seguretat a les botigues, sinó que els
fets que hi puguin passar no entren en la va-
loració final del dispositiu. 

L’any passat hi havia un nivell d’alerta 4 d’a-
menaça terrorista a Catalunya. Ha canviat
aquesta situació?
No, la situació és la mateixa, tant a Catalun-
ya com a la resta de l’Estat espanyol. Tant en

el període Grèvol de l’any passat i en el
d’enguany. Això implica que si els punts de
potencials d’amenaça terrorista coincideixen
amb un eix o centres comercials executem
el dispositiu del programa antiterrorista que,
evidentment, durant alguns períodes de
l’any coincideix amb el Grèvol.

Cada any el dispositiu s’adapta a les noves
característiques del comerç. Quins canvis
hi heu percebut? Hi ha nous delictes?
Hem percebut cada cop més implicació del
comerç, amb la utilització de les noves tec-
nologies de la informació. I també hem de-
tectat, aquest any, una nova tendència que
creiem que pot anar a més, que són els ro-
batoris a clients mentre compren dins les bo-
tigues. Volem posar-hi fre abans que es dis-
pari. Per tant, ens posarem a treballar amb vo-
saltres a partir de setembre perquè això no
vagi a més. Demanarem un grau d’implica-
ció més per garantir la seguretat amb la com-
plicitat del teixit associatiu i comercial.

Parlava també sobre com canvia l’aplica-
ció del dispositiu a diferents zones i cita-
va els eixos més turístics. Però hi ha més
zones a la ciutat. Com s’adapta el Grèvol
a les diferents realitats comercials?
Els Mossos tractem la ciutat com un “tot igual”.
Cada districte té una comissaria de Mossos
que rep les mateixes instruccions. El Grèvol
es desplega d’igual manera a tota la ciutat. Evi-
dentment, el districte que més zones co-
mercials té (rebrà) més suport d’actius. Quan
reunim als representants del teixit comercial,
ve tothom, sense distinció. A més, tenim un
pla de supervisió perquè el Grèvol es com-

pleixi tal com estableix el cos i que té dos ni-
vells: un des de la mateixa comissaria de dis-
tricte, i l’altre a escala regional. Els màxims re-
presentants del cos visitem les zones per veu-
re si s’ha complert amb l’aplicació del dis-
positiu en la ciutat en la seva totalitat.

Creu que la percepció de seguretat a Bar-
celona ha millorat? Tant a nivell turístic com
a nivell autòcton?
En l’àmbit turístic la satisfacció és molt alta.
Malgrat que sempre hi hagi fets, diuen que
comparada amb altres ciutats europees Bar-
celona és segura, perquè els delictes són molt
lleus (el 87% dels fets delictius són furts) i per-
què la resposta policial és molt ràpida i hi ha
traductors a quasi totes les comissaries. A ni-
vell autòcton, en visitar els comerços, creiem
que és bo, que la percepció de seguretat és
alta. Les dades des del 2010 ens porten cap
aquí, amb un descens anual dels robatoris
amb força i violència als establiments, que era
objectiu prioritari aleshores. S’està fent mol-
ta feina, i gran part del mèrit és de la com-
plicitat entre comerciants i forces de seguretat.
Una gran mostra d’això són les detencions in
fragati, penseu que de cada 10 detencions,
entre cinc i sis es fan mentre s’està produint
el fet delictiu. Seguirem treballant.  

Creu que aquesta col·laboració es podria
millorar?
Sempre hi ha marge. Que el comerç ens de-
mani, i allà on puguem arribar, arribarem.
Qualsevol petició o projecte sempre el tre-
ballem i es demostra en l’evolució del Grèvol.
Hi ha un llarg camí a recórrer de la mà del gran
potencial que té el nostre comerç a la ciutat.
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Quin tipus de suport donarà el
Defensor del Client a la botiga
i quin procés se seguirà?
El compromís que des del De-
fensor del Client tenim és que
s’enviarà un justificant de recep-
ció a la persona reclamant i al ma-
teix establiment abans que pas-
sin tres dies, per demostrar que la
petició no ha estat ignorada, tin-
gui o no tingui raó el comerç. 

En un termini de set dies, un
cop estudiada la documentació,
es parlarà amb el comerç per tal
que faciliti la seva versió dels fets
en cas que no ho hagi fet encara
i se sol·licitarà els aclariments ne-
cessaris per tal de conèixer a fons
la situació. Si cal, també es reco-
rrerà a la informació proporcio-
nada per terceres persones. 

Finalment, es procedirà a dic-
tar una resolució que s’enviarà a
les parts. L’establiment estarà
obligat a acomplir aquesta reso-
lució, mentre que la persona con-
sumidora, si no hi està d’acord, po-
drà acudir a la OMIC (Oficina Mu-
nicipal d’Informació al Consumi-
dor) de l’Ajuntament o a l’Agèn-
cia Catalana del Consum. 

Per tant el comerciant pot
triar entre respondre ell mateix a
la reclamació del client o, per tal
de demostrar independència i
voluntat d’imparcialitat, fer-ho
mitjançant el Defensor del Client. 

Fins al moment, des del de-
partament del Defensor del client
s’han gestionat 50 casos –30 d’un
mateix establiment però a 30
clients diferents– i s’han resolt tots
de manera pacífica i amb l’ac-
ceptació d’ambdues parts. Se se-
guirà facilitant el contacte i l’en-
tesa entre consumidor i establi-
ment i informant sobre els dife-
rents drets i deures dels diferents
actors implicats. 

Per contactar amb el Defensor
del client: defensorclient@ei-
xosbcn.org.

“La percepció de seguretat ha millorat
per la complicitat ciutadana i del comerç”

Joan Carles Molinero / Cap dels Mossos de la Regió Policial de Barcelona

Una reunió entre Molinero i la junta de la Fundació el passat mes de maig

El Defensor 
del Client
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L’arribada del cotxe elèctric va
suposar un canvi de paradigma en
la indústria del motor. Però ara pot
ajudar a fer un pas més enllà en el
camp de la sostenibilitat, ja que és
un dels elements centrals de l’a-
nomenada e-Casa o llar eficient
endollada al vehicle elèctric. 

Es tracta d’una innovació pio-
nera en l’àmbit europeu promogu-
da per l’Institut Català d’Energia
(ICAEN), que depèn de la Generali-
tat, amb la col·laboració de Pana-
sonic, SUD, el Clúster d’Eficiència
Energètica de Catalunya (CEEC),
Nissan i Ampere que recrea un ha-
bitatge autosuficient –energètica-
ment parlant–que fa servir el vehi-
cle elèctric com una font d’alimen-
tació. L’e-Casa, a més, té equips per
generar energia solar, consta d’un es-
pai que simula una casa amb tots els
seus electrodomèstics i ofereix un
punt de ‘connexió intel·ligent’ per al
cotxe elèctric. 

D’aquesta manera, l’automò-
bil deixa de ser només un mitjà de
transport i esdevé també un ele-
ment capaç de subministrar ener-
gia a la xarxa domèstica per a l’ús
dels seus habitants, ja que el fet de
tenir-lo connectat a la casa fa
que no només rebi energia, sinó

que també la pugui subministrar
en cas que de necessitat. Amb tot,
es tracta de demostrar que l’e-
nergia pot ser bidireccional i abas-
tir unes bateries amb una càrrega
que pot anar de la casa al cotxe i
del cotxe a la casa.

Qui vulgui conèixer de pri-
mera mà aquesta innovació tèc-
nica podrà visitar-la a la Fira Re-
habilita, que se celebra els dies 8
i 9 al passeig Lluís Companys.
L’activitat estarà dinamitzada amb

recreacions d’actors, els quals
mostraran, mitjançant la inter-
pretació d’escenes quotidianes,
com funciona aquest habitatge.

OBERTA A TOTHOM
La Fira de la Rehabilitació és una
mostra popular amb empreses
que ofereix un ampli ventall d’in-
formacions per als ciutadans, amb
l’objectiu d’explicar-los com po-
den rehabilitar casa seva per fer-
la més confortable i eficient ener-
gèticament. Un esforç que a la llar-

ga genera un estalvi econòmic im-
portant.

El format de la fira, que està
oberta a la participació de 
tothom, és el d’una gran festa
popular orientada a la ciutadania,
en la qual, d’una manera lúdica, es
farà pedagogia sobre com avan-
çar cap a una casa eficient, cosa
que, de retruc, té beneficis en
l’espai públic de les ciutats. 

ASSESSORAMENT
En els diferents estands que s’hi
instal·laran els visitants podran
trobar fabricants, distribuïdors i
empreses especialitzades en no
només l’eficiència energètica, sinó
també en àmbits com la rehabili-
tació d’estructures, façanes i co-
bertes, el tractament d’humitats
o millores d’accessibilitat, entre al-
tres. Aquestes consultes es podran
fer en un espai obert on es farà
l’assessorament pertinent tant
als professionals com a les famílies.

Les activitats i tallers que abor-
din els beneficis de la rehabilita-
ció en la millora de la qualitat de
vida es faran a un ‘Village’ que s’ins-
tal·larà durant la fira. 

Tot plegat, petites accions que
serveixen per conscienciar la ciu-
tadania i les empreses i que poden
permetre avançar cap a un model
de vida més sostenible. En aquest
sentit, l’e-Casa serà un dels prin-
cipals atractius de la fira.

La casa del futur
» Presenten l’e-Casa, una llar energèticament autosuficient connectada a un vehicle elèctric

» Aquesta innovació es podrà visitar a la Fira Rehabilita, el 8 i 9 d’octubre al passeig Lluís Companys

Redacció
BARCELONA

Una imatge virtual del concepte de l’e-Casa, amb el vehicle elèctric i els generadors d’energies renovables. Foto: Generalitat

ESTALVI4L’adveniment de l’e-
Casa pot marcar un abans i un des-
prés en l’àmbit de la sostenibilitat.
No només perquè pot generar
energia de manera autosuficient,
sinó perquè també pot servir com
a impuls del cotxe elèctric, el qual té
beneficis directes en el medi am-
bient, ja que es redueixen les emis-
sions de CO2. En aquest sentit, fer
servir el cotxe elèctric també ajuda
a reduir la dependència energètica
actual dels derivats del petroli i es
dóna suport i consolida un sector in-
dustrial que aposta per la innovació.

Uns beneficis, tanmateix, que no

es queden en l’aspecte mediam-
biental, ja que la mobilitat elèctrica
també permet l’estalvi econòmic. En
concret, l’impost de matriculació
d’aquests vehicles és gratuït i tam-
poc paguen els peatges de les au-
topistes de la Generalitat –ecoviaT–,
entre altres. Per altra banda, i en el
marc de l’e-Casa, un automòbil elèc-
tric afavoreix l’autoconsum, en estar
connectat a una casa que genera
energia per si sola amb fonts d’e-
nergia renovable. 

Per tot plegat, la mobilitat elèc-
trica és la clau per dur a terme la tran-
sició cap a un model energètic net.

Més enllà de la sostenibilitat

“És un projecte pioner

a Europa i promogut

a Catalunya”

Comerç en Línia
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Al Raval hi ha comerços, entitats
i associacions que treballen dia
a dia per millorar el barri a par-
tir de la cooperació i promovent
l’economia social i solidària. Po-
sar cara i ubicació a aquestes ini-
ciatives és l’objectiu de la ruta
L’economia social, solidària i co-
operativa al Raval, la qual pro-
posa la visita a diferents projec-
tes empresarials que aposten
per una altra manera de fer eco-
nomia que situa a les persones
en el lloc principal. 

El cicle de rutes, que va
arrencar el passat divendres dia
7 d’octubre, pretén visitar espais
com ara la botiga Roba Amiga,
que es dedica a la recollida i ven-
da de roba usada i que dóna fei-
na a persones en risc d’exclusió
social. També es visitarà la lli-

bereia Contrabandos o la coo-
perativa d’alimentació ecològica
Ceres Naturals, entre altres. 

Les rutes formen part d’un
projecte molt més ampli que
pretén posar a sobre del mapa
l’economia social i solidària del
Raval en el amrc del Barcelo-
na+Sostenible, que localitza les

principals entitats, comerços o
associacions que impulsen pro-
jectes d’economia solidària. 

Les pròximes rutes tindran
lloc el 19 i el 27 d’octubre. Totes
tenen una durada aproximada
de dues hores i són gratuïtes. Per
inscriure’s-hi cal entrar a la pà-
gina web del Districte. 

Les visites són totalment gratuïtes. Foto: Ajuntament

Un cicle de rutes descobreix 
el barri del Raval més solidari
» Es visitaran diverses botigues dedicades a activitats altruistes

» Forma part d’un projecte més gran per fer valdre l’economia social

El Ingenio celebra que es
manté obert amb una rua

HISTÒRIA4La botiga d’articles
del món de l’espectacle i d’ima-
gineria popular, l’emblemàtica
El Ingenio, va celebrar el passat
dia 3 d’octubre que es mantenia
oberta amb una rua pels ca-
rrers del barri Gòtic. 

La propietària de l’establi-
ment, Rosa Cardona, es jubila,
però una altra botiga històrica,
El rey de la magia, ha comprat
El Ingenio, que seguirà enda-
vant després d’haver estat a
punt d’abaixar la persiana.

Els nous propietaris de El In-
genio mantindran la seva apa-
rença i els seus productes. La
cercavila del dia 3 es va celebrar
entre la mateixa botiga, ubica-
da al carrer Rauric, i la dels
nous propietaris, El Rey de la
magia.

Fundada el 1838 per la fa-
mília d’escultors Escaler, aques-
ta botiga ha passat per diverses
mans i ha tingut entre els seus
clients més famosos l’artista
Salvador Dalí o el Circ del Sol.  

Sant Antoni Comerç prepara
una desfilada multicultural

DINAMITZACIÓ4Sant Antoni
Comerç escalfa motors per ce-
lebrar la seva desfilada en el
marc del programa BCN Moda
al Carrer, impulsat per la Fun-
dació Barcelona Comerç. Serà el
pròxim divendres 21 d’octubre a
dos quarts de nou del vespre. 

L’esdeveniment tindrà lloc al
carrer Comte d’Urgell, entre Ta-
marit i Floridablanca, i hi parti-
ciparan botigues associades que
mostraran les seves propostes de
moda, complements i perru-
queria de cara a la temporada de
tardor i hivern. 

Enguany, a més, també hi
haurà un passi amb models pro-
vinents d’una escola de models
que desfilaran amb roba de joves
dissenyadors i uns passis d’una
associació cultural xinesa i una
altra d’Índia. Tot plegat per de-
mostrar la multiculturalitat del
barri de Sant Antoni. 

Per altra banda, la infraes-
tructura canvia enguany per tal
que les models puguin ser con-
templades de manera correcta
des de tots els angles del carrer.
A més, es millorarà el so, la
il·luminació i l’enregistrament. 

La nova ordenança de
terrasses, a l’estiu vinent

ORDENANÇA4El conseller d’ar-
quitectura de l’Ajuntament, Da-
niel Mòdol, va afirmar fa uns dies
que té la previsió de tenir un do-
cument consensuat sobre la nova
ordenança de terrasses a finals
d’aquest any. L’ordenança, se-
gons els càlculs de Mòdol, entra-
ria en funcionament l’estiu de
l’any vinent. Les declaracions de
Mòdol van arribar després que el
Gremi de Restauració anunciés la
seva intenció d’impulsar una co-

missió d’experts que vol propo-
sar canvis concrets sobre aques-
ta qüestió al consistori per “in-
tentar desencallar la situació i tro-
bar una solució bona”. 

Un altre punt calent al dis-
tricte relacionat amb el tema són
les terrasses de la Boqueria.
L’AVV del Gòtic ha denunciat que
en l’audiència pública del Dis-
tricte del 29 de setembre un
membre seu va ser increpat per
propietaris de bars de la zona. 

Successos | Desarticulen una organització que abastia el top manta
Els Mossos han detingut 12 homes com a presumptes autors dels delictes de pertinença a organització

criminal, delicte contra la propietat industrial i per la venda a l’engròs. La investigació es va iniciar 
al mes de maig, quan es va començar a indagar en una organització que es dedicava a la falsificació, 

venda i importació de productes provinents de Turquia que després es venien al top manta.

Redacció
EL RAVAL

El Ingenio es va fundar el 1838. Foto: Arxiu
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La FAVB demana la retirada del projecte de Reglament de Turisme de Catalunya

Turisme sí, però regulat
LLEIS/ Aportar la visió veïnal al turisme per
assegurar que es desenvolupi garantint els
drets de tothom. Aquest és l’objectiu que
la Federació d’Associacions de Veïns de
Barcelona (FAVB) defensa amb la presenta-
ció de diverses al·legacions al Reglament
de Truisme de Catalunya, un projecte de
decret impulsat pel Govern de la Generali-
tat. “El projecte obvia el codi de consum
que regula els drets dels consumidors, els
dels veïns i veïnes i el de la funció social de
la propietat”, assegura la FAVB.

Els veïns consideren evident que el tu-
risme està provocant conflictes arreu del
país i posen com a exemple localitats com
Lloret de Mar o Salou, a banda de Barcelona.
Uns conflictes que, segons consideren, se
centren principalment en la convivència a
l’espai públic i les comunitats de veïns, així
com en l’accés a l’habitatge. “Molts d’a-
quests conflictes es podrien solucionar o re-
duir amb una regulació adequada”,
argumenten els veïns. És en aquest sentit
que rebutgen plenament el Reglament de
Turisme de Catalunya tal com està plantejat
actualment i per això en demanen la reti-
rada i posterior replantejament.

“DESREGULACIÓ”
I és que la FAVB considera que el reglament
impulsat pel Govern va encaminat precisa-
ment en sentit contrari. “Comporta més
desregulació, amb la justificació de salva-
guardar la llibertat de les empreses i la
lliure competència”, diuen.

Entre altres qüestions, els veïns lamen-
ten que un decret que té com a objectiu re-
gular totes les tipologies d’allotjaments

turístics no tingui en compte que molts
d’aquests establiments estan ubicats en
comunitats de propietaris. “El reglament no
estableix quines són les obligacions dels
gestors dels allotjaments envers la resta de
propietaris dels immobles per garantir una
bona convivència”, argumenten.

En aquest sentit, els veïns denuncien
que el projecte impulsat pel Govern tam-
poc faci referència a les obligacions dels
propietaris cap als usuaris, així com als deu-
res d’aquests envers els veïns de les comu-
nitats. La FAVB creu que el reglament obvia
moltes qüestions, com per exemple l’obli-
gatorietat de tenir un servei d’assistència i
manteniment de l’habitatge, l’obligatorie-
tat d’informar la comunitat de veïns abans
de l’inici d’una activitat turística en un im-
moble o el deure de disposar d’una asse-
gurança de responsabilitat civil per part
dels propietaris de l’immoble destinat a
usos turístics. A més, els veïns denuncien
que el reglament excedeix el nombre de
persones per habitatge o habitacions esta-
blert en el decret de la Generalitat que fa
referència a les condicions mínimes d’ha-
bitabilitat dels habitatges, així com a la cè-
dula d’habitabilitat d’aquests.

Per la seva banda, el Govern defensa el
reglament com a eina per regular l’oferta
d’allotjaments turístics i regularitzar les
noves modalitats dedicades a aquest
àmbit, com per exemple els apartaments
turístics a Barcelona.

Ara el projecte de decret està sotmès a
informació pública, després que el Govern
no pogués aprovar la Llei d’acompanya-
ment de pressupostos al Parlament.

El cobriment de la ronda de Dalt,
“un projecte de ciutat” per a la FAVB MEMÒRIA/ El Centre Cívic Besòs acull des del 19 de se-

tembre l'exposició 50 anys de l'enderroc del barri del So-
morrostro. La mostra recull diverses imatges del barri de
barraques i és organitzada per la Comissió ciutadana per
a la recuperació de la memòria dels barris de barraques
de Barcelona. S’ha impulsat coincidint amb el 50è ani-
versari de l'enderroc del barri de barraques del Somo-
rrostro i el trasllat forçós dels seus habitants, que van anar
a viure a barris com Sant Roc o la Mina.

Les fotografies pertanyen a Jacques Léonard, Igna-
si Marroyo, l'Obra Social Sant Juan Bosco, Carme Garriga,
Agustí Mataró, el Museu de Badalona, l’Arxiu Històric del
Poblenou i d'altres, acompanyades totes de textos
que expliquen la història del barri i les circumstàncies
de la seva desaparició. L’exposició es pot visitar fins al
dissabte 15 d’octubre.

El Centre Cívic Besòs
recorda el Somorrostro
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El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona

URBANISME/Pas endavant de la FAVB per demanar que
es tiri endavant un dels projectes urbanístics que els
veïns han sol·licitat amb més insistència en els darrers anys,
el cobriment total de la ronda de Dalt, el qual consideren
que ha de ser plantejat com “un projecte de ciutat”.

La FAVB apunta que, gràcies a la pressió veïnal que es
va fer a Nou Barris, es van fer les obres necessàries per co-
brir el tram en aquest districte, però també explica que es
va deixar de banda el tram d’Horta, de poc més de tres qui-
lòmetres, i alguns trams més d’altres barris, una reivindi-
cació que s’ha fet durant les darreres dues dècades sense
èxit. Es calcula que cada dia més de 200.000 vehicles pas-
sen per aquest tram, generant nivells de contaminació at-
mosfèrica i acústica perilloses per a la salut, cosa que su-
posa un incompliment de l’Ordenança General de Medi Am-
bient Urbà de Barcelona (OGMAUB).

La FAVB dóna suport a les reivindicacions dels veïns, que
denuncien que l’actual govern de la ciutat ha desestimat
tirar endavant un projecte acordat per unanimitat al març
de l’any passat. Malgrat això, la FAVB explica que les pos-
tures de les associacions són prou flexibles per acceptar “una
solució consensuada, amb actuacions de cobriment pro-
gressives, allargant el termini d’execució de vuit anys al pe-
ríode requerit per fer assumible la inversió total.” 
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NOU BARRIS/ La comissió 100
anys de la Prosperitat ja ha co-
mençat a treballar. El passat 17
de setembre es va fer la prime-
ra reunió de la comissió, que
aglutina diferents associacions
de veïns i entitats i que té com
a objectiu començar a preparar
els actes del centenari de la cre-
ació del barri, que es comme-
moraran l’any 2019.

Durant la trobada, que es va
fer al casal de barri de la Pros-
peritat, es van començar a reco-
llir les primeres idees per dibui-
xar el calendari d’actes. Està pre-
vist que més endavant, de ma-
nera periòdica, se celebrin més
reunions d’aquesta comissió.

‘100 anys de la
Prosperitat’ celebra
la primera reunió

MOBILITAT/ Tot i compartir bona part
dels objectius de les superilles, l’Associa-
ció de Veïns del Poblenou assenyala di-
verses mancances que, a parer seu, s’han
produït en l’impuls de la nova superilla
pilot ubicada entre els carrers Llacuna, Pa-
llars, Badajoz i Tànger.

Mancances, per exemple, en el paper
del veïnat i les entitats del barri en el pro-
cés de participació que hi ha rere l’impuls
d’aquesta nova figura urbanística. “Amb el
canvi de govern municipal s’ha passat a
un procés sobtat que, a finals de juliol, va
anunciar la posada en marxa el 5 de se-
tembre”, assenyala l’Associació de Veïns.
“Les presses i la manca d’informació al veï-
nat poden generar incomprensió i resis-
tència al canvi”, afegeixen.

En aquest sentit, l’associació reclama
respectar els processos informatius, amb
l’objectiu de facilitar l’adaptació dels veïns
a la superilla.

TRANSPORT PÚBLIC
Els veïns també han expressat els seus
dubtes sobre les afectacions de la nova
superilla sobre el transport públic. Tot i re-
conèixer que les obres a Pere IV i a la plaça
de les Glòries no conformen el millor es-
cenari, l’associació considera que el tras-
llat d’algunes parades d’autobús “fan
pensar en una deficient cobertura de
transport públic al Poblenou”.

Els veïns, però, reiteren la seva con-
fiança en el projecte i esperen que la
prova pilot serveixi per “polir deficiències”.

El Poblenou vol més participació 
del veïnat en l’impuls de les superilles

CIUTAT VELLA/ Nova mostra de
rebuig a la construcció del macro
hotel Praktikal al portal de San-
ta Madrona, a la zona de les
Drassanes.

El passat dissabte 1 d’octubre
a les 12 del migdia, l’AVV Barri
Gòtic va organitzar una jornada
festiva al solar, on es van orga-
nitzar diferents activitats, jocs in-
fantils i ping-pong i un taller
de pancartes, entre d’altres. A
més, els assistents van compar-
tir una paella popular en una jor-
nada en la qual van protestar per
aquest edifici que, asseguren,
“constitueix una veritable agres-
sió urbanística, social, habita-
cional i patrimonial”.

Els veïns mostren el
seu rebuig al macro
hotel de Drassanes

REVISTA/Amb el títol Noms, poder
i ciutadania, el dossier del nou nú-
mero de la revista de la Federació
d ‘Associacions de Veïns de Barce-
lona recull un seguit d'articles que
reflexionen sobre els noms dels ca-
rrers i espais públics de la ciutat.

D’altra banda, el tema d'en-
trada de l’últim número de la re-
vista recorda l'enderroc del barri
del Somorrostro, ubicat a Sant
Martí i Ciutat Vella i enderrocat el
25 de juny de 1966. Carrer tam-
bé recull la sentència de l'hotel
del Palau, la “polèmica” posada en
marxa de la superilla del Poble-
nou, els 15 anys del projecte de
Can Masdeu o l'estat actual del
mercat de Sant Antoni.

El número 141 de
‘Carrer’, dedicat al
nomenclàtor

veïns en línia

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona

Els veïns demanen tenir més veu 
en la definició del model de terrasses
ESPAI PÚBLIC/La Federació d’As-
sociacions de Veïns de Barcelona
(FAVB) ha reiterat la seva postura
crítica envers l’Ordenança de Te-
rrasses aprovada el 2013. Aquest
cop, els veïns han tornat a posar
les seves crítiques sobre la taula
per rebutjar la proposta dels
grups municipals de CiU, Ciuta-
dans i PP de revisar l’ordenança i,
a més, modificar la composició
actual de la comissió tècnica de
terrasses. Aquest és un òrgan
consultiu pensat per avaluar el
funcionament de l’Ordenança de
Terrasses municipal. La Comissió
depèn de la Gerència d'Hàbitat
Urbà i compta amb la participació
dels sectors socials i professionals
relacionats amb el territori, les
persones i el comerç de la ciutat.

Una de les tasques de la co-
missió és emetre els informes ne-
cessaris en relació a les sol·licituds
de llicència municipal de terrassa
en aquells casos que sorgeixi
algun dubte a l’hora d’acceptar-
les o denegar-les. A més, també
té competències per elaborar les
propostes o instruccions neces-
sàries per interpretar i aclarir les
qüestions que es plantegin en l'a-
plicació de l'Ordenança.

MÉS PARTICIPACIÓ
Ara, CiU, Ciutadans i PP han dema-
nat una modificació de la seva
composició perquè hi puguin
prendre part tècnics dels grups de
l’oposició, a banda de demanar una
revisió de la normativa i definir una
ordenança per l’aplicació de les or-
denacions singulars. A més, els tres
grups de l’oposició han sol·licitat la

convocatòria d’un Ple extraordinari
per abordar la qüestió. Tots tres as-
seguren que la seva motivació és
afavorir l’equilibri entre els usos de
les terrasses i l’espai públic per ga-
rantir la convivència entre ciuta-
dans, veïns, establiments de
restauració i clients.

Això, però, no convenç la FAVB,
ja que considera que una orde-
nança d’aquestes característiques
ha de prioritzar per sobre de tot
l’accessibilitat a l’espai públic. En
aquest sentit, la FAVB rebutja l’or-
denança actual. “La seva aplicació
ha estat una font de conflictes i no
s‘han solucionat la sobreocupació
dels carrers i els sorolls”, afirmen. A
més, la federació argumenta que
els arguments de CiU, Ciutadans i
PP són els mateixos que els defen-
sats pel gremi de restauració. “Són
reclamacions legítimes però vincu-
lades a interessos econòmics que
no tenen en compte els problemes
de convivència i el deteriorament
de l’espai públic”, diuen.

D’altra banda, la FAVB critica
que els tres partits de l’oposició con-
siderin “gesticulació” que els veïns
prenguin part a la comissió tècnica
de terrasses. “Això suposa validar
l’anterior composició de la comissió,
en la qual únicament estaven re-
presentats els gremis de comer-
ciants i restauradors”, recorden.

Davant d’aquest escenari, la
FAVB demana la revisió de l’orde-
nança, la incorporació de més re-
presentants de la ciutadania a la
comissió i la modificació dels hora-
ris de les terrasses per garantir el
descans dels veïns i obrir un procés
participatiu per revisar l’ordenança.
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L’inici de la temporada no podia
haver estat millor per a l’Atlètic
Barceloneta. Els mariners es van
proclamar campions de la seva
dotzena Supercopa d’Espanya el
passat dia 9 després de derrotar el
CN Sabadell (5-12) a la final que
es va disputar a la piscina del CN
Terrassa. De fet, el partit més dur
que els de Chus Martín van afron-
tar al Vallès Occidental va ser la se-
mifinal contra els amfitrions.

La final va ser un monòleg de
l’Atlètic des del començament.
De fet, el primer quart es va tan-
car amb un parcial de 0-3 que va
va encarrilar la final, amb dues dia-
nes de Munárriz (MVP de la final)
i un gol de Famera. Els vallesans
van reaccionar al començament
del segon quart i Fenoy i Carrillo
van situar a només un gol, però
novament Munárriz marcava
abans d’arribar al descans (2-4).

Blai Mallarach per partida

doble i Rasovic van sentenciar el
partit al tercer quart, que va
acabar amb un 2-7, però l’Atlè-
tic va prémer l’accelerador ofen-
siu i a l’últim període encara van
arribar cinc gols més.

Per la seva banda, el CN Bar-
celona que també va participar
a la Supercopa, no va passar
dels quarts després de perdre
contra els sabadellencs el passat
dia 7 (12-10) en un partit que van
dominar però que van deixar es-
capar a la recta final.

LA LLIGA, EN MARXA
Amb la pretemporada ja tancada,
els dos equips ja pensen en la lli-
ga. L’Atlètic va ser el primer en ju-
gar, el passat dia 11, quan va de-
rrotar el CN Terrassa a casa (8-4).
Per la seva banda, el Barcelona co-
mençarà la temporada regular el
pròxim dia 15 a tres quarts d’una
del migdia a la Nova Escullera,
quan els de Manolo Delgado
afrontarn el primer derbi del curs
amb la visita del CN Sant An-
dreu de Dani Ballart.

Els mariners, eufòrics després de derrotar el Sabadell. Foto: RFEN

L’Atlètic Barceloneta guanya 
la seva dotzena Supercopa

Redacció
CIUTAT VELLA

Bàsquet | El CB Ciutat Vella perd el derbi contra el SESE
No va poder ser. Després de guanyar en el debut a Copa Catalunya, el CB Ciutat Vella va perdre
el passat dia 8 al derbi contra el SESE (74-62). Els d’Àlex Gil es van refer després d’un mal inici

de quart, però els del Virrei Amat van aconseguir un parcial final de 29-18 que va decidir el matx.
L’equip tornarà a jugar a casa el pròxim dia 15 a dos quarts de 6 contra l’Aracena Collblanc B.

El districte torna a repetir
com a escenari del Correbarri
ATLETISME4El districte repeteix
com a escenari d’una de les curses
més emblemàtiques de la ciutat.
El pròxim diumenge 16, el Corre-
barri tornarà a recórrer punts
emblemàtics de Ciutat Vella, com
el parc de la Ciutadella, el moll de
Bosch i Alsina o les platges de la
Barceloneta, Sant Miquel o el So-
morrostro.

El repte per als atletes del dis-
tricte (i de la resta de la ciutat) serà
trencar l’hegemonia de Sant Mar-
tí, el districte que ha aconseguit la
victòria per equips en les quatre
edicions que s’han disputat de la

prova fins ara. Les inscripcions es
van tancar a la mitjanit del passat
dia 12 i la xifra d’inscrits a la pro-
va és de 4.071 atletes, una de les
xifres més baixes de tota la histò-
ria de la cursa. 

L’actor Sergi Cervera (que ac-
tualment encarna  Raül Romeva
i Albert Rivera, entre d’altres, al
Polònia de TV3), serà el padrí del
districte a la prova. Altres pa-
drins seran el periodista Jordi
Basté (Horta-Guinardó), els actors
Cesc Casanovas i Queco Novell
(Eixample i Gràcia) o els Catarres
(Nou Barris), entre d’altres.
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AGENDA MENSUAL
DILLUNS 7 DE NOVEMBRE
20:00 Les noces de Figaro, una de les obres més

recongudes de Wolfgang Amadeus Mozart,
serà un dels plats forts de la temporada de
tardor del Liceu. / Gran Teatre del Liceu.

DIMECRES 19 D’OCTUBRE
18:30 Sessió anomenada Time to move: de

Barcelona al món, un taller on es donaran claus
als joves que vulguin provar una aventura la-
boral o acadèmica a l’estranger. / CIAJ.

DIJOUS 3 DE NOVEMBRE
19:30 Maridatges marítims. Històries i licors és

un cicle de quatre xerrades en les quals es re-
lacionaran esdeveniments històrics i es re-
lacionaran amb diferents begudes, que tam-
bé es tastaran. / Museu Marítim.

DES DEL 4 D’OCTUBRE
Tarda Les façanes del Can Pistoles (Cinema Ca-

pitol 1926-1989) és el nom de l’exposició en
el qual es fa una repassada a les “cares” més
cèlebres d’aquest conegut cinema de la
Rambla. / Filmoteca de Catalunya.

FINS AL 13 DE NOVEMBRE
Tot el dia Últimes setmanes per poder veure la

col·lecció Primers pagesos Bcn. La gran inno-
vació fa 7.500 anys, una mostra que es va in-
augurar a l’abril i que mostra l’evolució de l’a-
gricultura. / Museu d’Història.

DIUMENGE 23 D’OCTUBRE
11:30Viatge al fons del mar en batiscaf és el nom

d’un activitat que des del setembre, organitza
el Museu Marítim per conèixer el fons del mar
sense mullar-se. / Museu Marítim.

DISSABTE 5 DE NOVEMBRE
17:00 Plantem llavors divertides és el nom d’a-

quest taller monogràfic. Els assistents podran
aprendre a fer paper i barrejar-ho amb llavors
de flors i vegetals. / Centre Cívic Drassanes.

DIUMENGE 6 DE NOVEMBRE
18:00 Partit de bàsquet corresponent a la sisena

jornada de la Copa Catalunya masculina en-
tre el CB Ciutat Vella i l’AD Torreforta. / CEM
Parc de la Ciutadella.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

El treball, l'esforç, l'amistat i el saber
compartir són presents en aquesta ver-
sió que La Petita Brownie i Cia. fa de
la faula la Cigarra i la formiga amb mú-
sica d’Antonio Vivaldi. / La Puntual.

La Petita Brownie i Cia porta
el conte de la cigarra i la formiga

Dv. 28 d’octubre a les 18:00

Tercera sessió del curs bimensual En-
quadernació artesanal, l'art del llibre
contemporani, un taller gestionat pels
professors de The Tin Book. / Centre Cí-
vic Drassanes.

Un curs per aprendre tots els
secrets de l’enquadernació

Dm. 18 d’octubre a les 18:30

Com ja és habitual, cada tercer dime-
cres de mes es farà un passeig i una vi-
sita guiada als jardins del Baluard i al
Portal de Santa Madrona.

Tornen les visites guiades al 
Baluard i a Santa Madrona

Dg. 16 d’octubre a les 11:00

Partit corresponent a la sisena jorna-
da de la Divisió d’honor de waterpo-
lo entre el CN Barcelona i l’Atlètic
Barceloneta. / Piscina Nova Escullera..

Barcelona i Atlètic s’enfronten
al primer derbi de la temporada

Ds. 19 de novembre a les 12:45
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